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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 1. rokovania Rady starostov v Košiciach dňa 11. 1. 2011 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Rokovanie v úvode viedol primátor mesta Košice MUDr. Richard Raši, PhD., MPH 

a skôr, ako rokovanie začalo, poprial prítomným starostkám a starostom v novom roku všetko 

dobré, veľa zdravia, šťastia, úspechov, fyzických a duševných síl pri výkone ich práce a 

optimizmus. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Raši, primátor mesta - Prítomných informoval, že inicioval zvolanie prvého zasadnutia 

Rady starostov, nakoľko doterajší predseda Rady starostov už v tomto volebnom období 

starostom nie je a je potrebné sfunkčniť tento orgán.  

Pre tých, ktorí sa rokovania Rady starostov zúčastnili ako noví starostovia pripomenul,  

že Rada starostov je spoločný orgán mestských častí. Radu starostov navonok 

prezentuje predseda Rady starostov. Predseda Rady starostov zabezpečuje komunikáciu 

medzi orgánmi mesta a Radou starostov, ako reprezentanta mestských časti. Predseda 

Rady starostov je z titulu svojej funkcie členom mestskej rady. 

Ďalej navrhol, aby sa v rokovaní postupovalo voľbou predsedu Rady starostov a jeho 

zástupcu, ktorý bude zastupovať predsedu počas jeho neprítomnosti a následne 

dohodnúť sa na štandardných postupoch pri zvolávaní Rady starostov - určenie 

termínov zasadnutí, ktoré spravidla bývajú po rokovaní mestskej rady.  

Uviedol, že po zvolení predsedu Rady starostov prenechá vedenie rokovania jemu. 

 

*   *   * 

 

Kreovanie Rady starostov a jej orgánov 

 

p. Raši, primátor mesta - Vyzval starostov, aby predniesli svoje návrhy na voľbu predsedu 

Rady starostov. 

 

p. Petrenka, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Navrhol, aby do funkcie za predsedu 

Rady starostov v Košiciach zvolili JUDr. Jaroslava Hlinku, ktorý je starostom MČ 

Košice – Juh.  

Ako dôvod svojho návrhu uviedol, že p. Hlinka má bohatú prax a veľké skúsenosti vo 

verejnej správe a vo funkcii starostu MČ – Juh je už 6. volebné obdobie, čo samo o sebe 

hovorí o spokojnosti výkonu jeho práce a o dosiahnutých výsledkov. Doposiaľ 

zastupoval mesto aj v rade Združenia miest a obcí Slovenska a pravidelne informoval 

nás, starostov, o dianí, vrátane všetkých náležitostí, čiže  mali informácie o tom, čo ich, 

ako starostov čaká. Taktiež je predsedom Regionálneho združenia mesta Košice. Má 

adekvátne vzdelanie, je poslancom mesta Košice, má bohaté skúsenosti z tejto činnosti 

a čo považuje za veľmi dôležité, doposiaľ nebol v žiadnych médiách negatívne 

medializovaný. Myslí si, že tieto poznatky, ktoré tu povedal, sú dostatočné nato, aby  

mu prejavili dôveru a zvolili ho za predsedu Rady starostov.  

 



2 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Predniesol svoj návrh, aby za predsedu Rady 

starostov bol zvolený p. Rudolf Reštei, starosta MČ Košice – Šaca. 

 Ako dôvod svojho návrhu uviedol, že v ZMOS-e je už zakotveným pravidlom, že 

v jednom volebnom období je predseda primátor a v druhom volebnom období starosta. 

Chcel tým poukázať nato, že pokiaľ bol predsedom starosta z veľkej mestskej časti, 

teraz by bolo vhodné, keby mohol byť predsedom starosta z malej mestskej časti.  

Rudolf Reštei bol opakovane zvolený do funkcie starostu, je členom rady ZMOS-u a 

podpredsedom RZMK.  

 

p. Raši, primátor mesta – Nakoľko nebol ďalší iný návrh, zhrnul, že na post predsedu Rady 

starostov boli nominovaní dvaja starostovia, a to p. Hlinka a p. Reštei. Hlasovať sa bude 

jednotlivo a predsedom sa stane ten, ktorý získa nadpolovičnú väčšinu všetkých členov 

rady.  

 Dal do povedomia aj to, že si môžu zvoliť formu rokovania, t.j. či rokovania budú 

verejné, alebo neverejné. 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Nakoľko boli nominovaní dvaja kandidáti, 

navrhol, aby sa zhodli na tajnej voľbe predsedu rady. 

 

p. Raši, primátor mesta – Dal hlasovať o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie č. 1: za: 19, proti: 3, zdržal sa: - 

 

p. Raši, primátor mesta – Skonštatoval, že voľba prebehne tajne a každý z prítomných 

starostov na papier uvedie jedno meno starostu.   

 

Počas tajnej voľby p. primátor udelil slovo p. Jenčovej. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad Jazerom: Poďakovala za slovo a uviedla, že za 

posledný rok došla k názoru, že účasť na zasadnutí Rady starostov, bol stratou času. 

K takému názoru dospela aj preto, že ak  sa na niečom korektne dohodli, bez ohľadu 

nato, kto bol za akú stranu, stále sa vedeli korektne dohodnúť a napriek tomu, bolo 

hlasovanie na meste iné a ani predseda Rady starostov neprezentoval názor, na ktorom  

sa tu dohodli.  

 Obrátila sa aj na p. primátora s tým, že by bola veľmi rada, keby bral tento orgán tak, 

aby mali dôvod sem chodiť. Uviedla, že ak sem prestane chodiť, bude to znamenať to, 

že tento orgán neplní svoju funkciu, tak ako to prezentovala v minulom volebnom 

období. Ide jednoducho o partnerský orgán vedenia mesta, pretože starostovia majú čo 

mestu ponúknuť. Položila otázku, že čo je mesto. Mesto nie je tento magistrát, ale sú to 

mestské časti. Verí, že spolupráca vedenia a tohto orgánu bude korektná, prospešná 

a nebudeme sa schádzať len preto, aby sa videli a nemali čo robiť.  

 Poprosila, aby vážnosť tomuto orgánu bola zo strany vedenia mesta daná taká, aká mu 

patrí. 

 

p. Raši, primátor mesta – Uviedol, že ak má mať Rada starostov nejaký význam, tak je 

dôležité, aby sa jej zúčastňoval primátor, alebo niekto z vedenia mesta. Bude sa snažiť, 

ak to bude možné, aby sa zasadnutí zúčastňoval.  

 

Výsledky tajného hlasovania. 
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p. Raši, primátor mesta – p. Reštei: 16 hlasov, p. Hlinka: 6 hlasov.  

 Skonštatoval, že tajným hlasovaním bol za predsedu Rady starostov v Košiciach 

zvolený Rudolf Reštei, starosta MČ Košice – Šaca a týmto sa zároveň stáva aj členom 

mestskej rady.  

 Požiadal p. Rešteia, aby sa ujal vedenia rokovania. 

 Prítomným sa poďakoval a z rokovania odišiel. 

 

p. Reštei, novozvolený predseda Rady starostov – Poďakoval sa za prejavenú dôveru a pridal 

sa k názoru, že za posledné štyri roky tento orgán neplnil svoj účel, za akým účelom bol 

zo zákona ustanovený.  

 Uviedol, že chcú, aby vzťahy medzi jednotlivými mestskými časťami boli na 

štandardnejšej úrovni a aby vzťahy vedenia magistrátu, tak ako to ponúkol primátor,  

boli trvalým javom a nie iba nárazové, ako to bolo v predchádzajúcom volebnom 

období. Aby bola určitá solidarita medzi mestskými časťami, aby ako kolektívny orgán 

tohto mesta, vedeli prijať seriózne, záväzné stanovisko k rokovaniu mestského 

zastupiteľstva. Zo zákona je tu možnosť robiť určité postupy, kroky, návrhy, ktoré by  

mali v plnom rozsahu využiť a aj v zmysle zákona zabezpečiť.  

 Požiadal členov rady, aby pristúpili ku voľbe zástupcu predsedu Rady starostov 

a vyzval ich, aby predniesli svoje návrhy. 

 

 p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad Jazerom: Predniesla návrh, aby podpredsedom sa stal 

starosta z veľkej mestskej časti, nakoľko predsedu sme si zvolili z malej mestskej časti. 

Navrhla, aby sa podpredsedom stal JUDr. Jaroslav Hlinka, starosta MČ Košice – Juh. 

 

p. Reštei, novozvolený predseda Rady starostov – Nakoľko neodznel ďalší návrh, dal 

hlasovať o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie č. 2:  za: 21, proti: -, zdržal sa: 1 

 

p. Reštei, novozvolený predseda Rady starostov – Skonštatoval, že za podpredsedu Rady 

starostov bol zvolený JUDr. Jaroslav Hlinka. Uviedol, že môže iba konštatovať, že 

došlo aj k výmene funkcií v Regionálnom združení miest, nakoľko p. Hlinka sa stal jej 

predsedom a on sa stal jej podpredsedom. Myslí si, že to bude určite na prospech tejto 

rady.  

 

*  *  * 

 

Za overovateľov zápisnice boli určení: František Krištof   

RNDr. Rudolf Bauer 

 

*  *  * 

 

p. Reštei, novozvolený predseda Rady starostov – Rokovanie pokračovalo k technickým 

a organizačným veciam. Uviedol, že predpokladá, aby to bolo tak, ako to bolo zvykom, 

teda 7 dní po rokovaní mestskej rady, by sa malo uskutočniť rokovanie Rady starostov, 

na ktorom by sa malo rokovať o materiáloch, ktoré budú predmetom rokovania 

mestského zastupiteľstva. Odporúčal, ak bude potreba, aby sa o veciach, ktoré sú 

dôležité a ktoré by sa mali prerokovať v tejto rade aj mimo programu zastupiteľstva, 

informovali v predstihu 7 až 10 dní a boli posunuté predsedovi, alebo na organizačný 

odbor magistrátu a následne budú do programu rady zaradené. 
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 Opýtal sa prítomných, či majú iné návrhy, alebo odporúčania.  

 Nakoľko sa nikto neprihlásil, skonštatoval, že sa bude takto postupovať. 

 

*  *  * 

 

Bod Rôzne 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Zablahoželal ku zvoleniu predsedovi 

a podpredsedovi Rady starostov a aby dobre zastupovali tento orgán. Taktiež mu 

nedalo, aby nepovedal, že je to ich orgán, je to o nich a akí budú oni, a ako tu budú 

chodiť a ako sa tu budú správať, takú úroveň tento orgán bude mať.  

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad Jazerom: Poprosila, aby zasielanie pozvánok 

emailovou formou bolo trošičku v predstihu, pretože sa stalo, že pozvánka došla jeden 

deň pred rokovaním rady. Myslí si, že ak tá pozvánka dôjde 4 dni pred rokovaním, tak 

každý z nich si čas zariadi oveľa lepšie.  

 

p. Reštei, novozvolený predseda Rady starostov – Predpokladá, že s podpredsedom Rady 

starostov pripravia časový harmonogram rokovaní, minimálne na tento polrok s tým, 

aby  tých 7 dní dostali  podnety od starostov,  o ktorých budú chcieť rokovať, aby aspoň 

5 dní pred rokovaním boli rozoslané pozvánky. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Nakoľko boli prítomní v značnom počte aj noví 

starostovia mestských častí, pokladal za dobré informovať ich o Regionálnom združení 

miest a obcí, ktoré je v Košiciach. V združení je zastúpená väčšia časť veľkých 

mestských časti a požiadal, aby o tomto združení bližšie informoval p. Reštei, alebo p. 

Hlinka, teda o členstve, o výhodách, čo to pre mesto prináša a aké možnosti z členstva 

vyplývajú. Preto by bolo vhodné na zastupiteľstvách, pretože členstvo v združení je 

potrebné prejsť cez zastupiteľstvo, aby sa v nasledujúcich obdobiach na to noví 

starostovia pripravili a dali informáciu do zastupiteľstva. 

 

p. Reštei, novozvolený predseda Rady starostov – Požiadal, aby sa slova ujal p. Hlinka, ako 

predseda Regionálneho združenia miest a obcí v Košiciach.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Najprv sa poďakoval za prejavenú dôveru, ktorá mu 

bola preukázaná zo strany starostov, že si ho zvolili za podpredsedu Rady starostov.  

 To, čo tu už bolo povedané o tejto rade platí, pretože  sa tí, ktorí  tu boli aj v minulom 

volebnom období, poučili aj z ich postojov. Všetko v minulosti nebolo zlé, pretože 

niektoré výstupy z tejto rady boli vo vzťahu k rozpočtu aj uplatnené. Samozrejme, 

v zastupiteľstve pri hlasovaní poslanci rozhodli niekedy aj inak, ale to je samozrejmosť, 

môže sa to stať – je to ich právo. Myslí si, že ak každý starosta bude vnímať svoju 

mestskú časť, ale zároveň aj v horizonte mesta, tak táto rada bude mať možnosť viacej 

účinnejšie a reálnejšie zasahovať a prednášať námety na rozhodovanie v mestom 

zastupiteľstve a netýka sa to iba takých vecí, ako je rozpočet, ale aj všeobecne 

záväzných nariadení, ktoré sa mestských častí týkajú. Taktiež ide aj o iné oblasti, ako 

napr. doprava – zmena linkového spojenia.  

 Ku Regionálnemu združeniu miest a obcí uviedol, že ide o záujmové združenie, ktoré 

pôsobí v rámci stanov Združenia miest a obcí Slovenska. V Košiciach je založené od 

roku 1991 a jeho predsedom a podpredsedom je p. Reštei. ZMOS presadzuje záujmy 

všetkých miest a obcí bez ohľadu nato, či sú členmi, alebo nie sú členmi. Je potrebné 
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povedať z takého morálneho, ale aj z dôvodu dobrej informovanosti a možností byť 

lepšie informovaní, viacej pretláčať postrehy zdola pri legislatívnych zmenách zákonov, 

napr. pri zákone o obecnom zriadení, pri zákone o majetku obcí, pri stavebnom zákone, 

tak ZMOS si vyslovene vyžaduje, aby cez regionálne štruktúry boli podnety podávané 

v smere hore a práve táto inštitúcia, je okrem iného predurčená pre tento účel. Tieto 

stanovy môžu byť k dispozícií, aby o tom pouvažovali a pre vstup do toho je potrebný 

súhlas obecného, čiže miestneho zastupiteľstva. Členstvo v združení je za poplatok 

a samozrejme ide aj o povinnosti, čo znamená zúčastňovať sa zasadnutí, byť aktívny. 

K týmto náležitostiam sa môžu vrátiť, najmä ak bude po voľbách rady ZMOS, nakoľko 

sú spoločne s p. Rešteiom zástupcami mesta a o podstatných veciach, ktoré sa budú 

týkať Košičanov, budú informovať. 

 Doplnil ešte, že existuje Regionálne vzdelávacie centrum. Je to občianske záujmové 

združenie, ktoré pre zvýšenie kvalifikácie realizuje odbornými lektormi vzdelávacie 

prednášky, semináre k novým právnym predpisom, k novým postupom, ktoré vyplývajú  

napr. zo zmenených predpisov v oblasti vedenia účtovníctva, PAM agendy. Je to dosť 

odborne zamerané a výhoda je v tom, že poplatky za účasť sú pre členov Regionálneho 

vzdelávacieho centra o 50% nižšie, ako pre tých, ktorí členovia nie sú. Do roka sa 

realizuje zhruba 5 až 7 seminárov a oplatí sa zamyslieť nad členstvom v tomto združení.  

 

p. Reštei, novozvolený predseda Rady starostov – Poďakoval sa p. Hlinkovi za vysvetlenie 

problematiky pri vstupe do toho záujmového združenia.  

 Nakoľko sa do bodu rôzne nikto nehlásil, bod ukončil. 

 

*  *  * 

 

Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov poďakoval za účasť na rokovaní a prvé, ustanovujúce 

rokovanie Rady starostov v Košiciach ukončil. Upozornil, že najbližšie pracovné rokovanie sa 

uskutoční po rokovaní mestskej rady a ak je potrebné novelizovať Rokovací poriadok Rady 

starostov, aby takéto informácie boli predložené, prípadne pripraviť novelizáciu. 

 

 

 

 

 

                Rudolf Reštei 

        predseda Rady starostov 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 25. 01. 2011 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

František Krištof .........................................  Podpísal dňa: 28.01.2011 

 

RNDr. Rudolf Bauer .........................................  Podpísal dňa: 08.02.2011 
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